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VÁŽENÍ A MILÍ SPOLUOBČANÉ,
náš obecní vánoční stromeček už zase svítí, což nám dává jednoznačně na-

jevo, že  tu za pár dnů máme Vánoce a že se nezadržitelně blíží konec roku. 
Jako každoročně budeme bilancovat, jaký ten uplynulý rok byl, co se nám po-
vedlo, co se přihodilo. Dovolte mi tedy, abych zde i já krátce shrnula, co že se 
v naší obci událo během roku 2018.

A  začnu akcemi investičními. Tou 
největší investiční akcí bylo vybudo-
vání obecní komunikace a  podélného 
stání v lokalitě „Horní konec“. Poma-
lu ale jistě se nám blíží rekonstrukce 
a  výstavba místních komunikací ke 
konci a na řadu přijdou chodníky, kte-
ré jsou v některých částech obce v té-
měř havarijním stavu. Další z akcí bylo 
vybudování parčíku, také v  lokalitě 
„Horní konec“, na kterou nám fi nanč-
ně formou dotace přispěl Jihomorav-
ský kraj.

Ale nejen budováním živ je člověk. 
Ke spokojenému životu neodmyslitel-
ně patří také kultura a zábava. V  této 
oblasti nabízíme v  Rešicích skutečně 
širokou škálu aktivit a  kulturně-zá-
bavných programů. Asi je zde nebudu 
všechny jmenovat, protože o  všech 
akcích se průběžně během roku dočí-
táte v obecních zpravodajích. Za zmín-
ku stojí určitě sportovní ples, dětský 
karneval, pouť, stezka odvahy, po-
sezení se seniory, Mikuláš, zabíjačka 
a spousta dalších.

Chci poděkovat všem jednotlivcům, 
skupinám, organizacím, pracovníkům 
obecního úřadu, prostě všem, kteří se 
podílejí na organizování tohoto úcty-

hodného množství akcí a samozřejmě 
také domácím, hostům, účastníkům, 
návštěvníkům a turistům, bez kterých 
by to všechno nebylo úplně ono.

„Advent“ je příchod něčeho krás-
ného, co má velký význam a označuje 
období příprav před Vánocemi. Když 
myslíme na Vánoce, okamžitě přijdou 
na mysl nějaké známé melodie, myš-
lenky, obrazy, vůně a slova, které re-
zonují s  daným kouzelným obdobím. 
Nesmím zapomenout na zvoneček 
signalizující příchod dárků. Dárek však 
nemusí být jen hmotný, může to být 
pouze hezké slovo, láska k druhému, 
porozumění, tolerance, podaná ruka 
co pomůže vstát. To jsou ty největší 
dárky, které můžeme dát a dostat. Jsou 
to dary, které zahřejí u srdce a pohladí 
na duši.

Dovolte mi, milí přátelé, abych nám 
všem popřála krásné, klidné, přátelské 
a bezpečné Vánoce, dětem i dospělým 
alespoň částečně splněné sny a v zá-
věru roku pár dní klidu a  odpočinku 
strávených v klidu se svými blízkými.

Hezké sváteční dny vám přeje vaše 
starostka

Petra Jílková
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USNESENÍ Č. 1/2018
z 1. veřejného zasedání zastupitelstva Obce Rešice

konaného dne 14. 11. 2018 v KD Rešice

1. Zastupitelstvo obce projednalo a schválilo:
 ● Zapisovatele zasedání paní Renatu Herzánovou
 ● Ověřovatele zápisu paní Ing. Anna Čurdová, Michala Skálu
 ● Program zasedání
 ● Zástupce obce do DSO pro plynofi kace Dolní Dubňany a okolí pana Ing. 

Bohuslav Šumpely a Jiřího Vorla
 ● Návrh na zrušení DSO pro plynofi kace Dolní Dubňany a okolí likvidací
 ● Zástupce obce do DSO Ekoregion 5 starostku obce paní Petru J9lkovou 

a pana Ing. Josefa Pošvaře
 ● Zástupce obce do Mikroregionu Moravskokrumlovsko starostku obce 

paní Petru J9lkovou a pana Ing. Josefa Pošvaře
 ● Záměr prodeje obecního pozemku p.č.165/1
 ● Darovací smlouvu (obec Rešice + Jednota, spotřební družstvo, Moravský 

Krumlov)
 ● Pořízení nábytku do skladu ve Společenském domě A. Opálky

2. Zastupitelstvo obce projednalo a bere na vědomí:
 ● Přípravu jednacího řádu
 ● Smlouvu o dílo- Digitální povodňový plán
 ● Výplatu protiplnění za akcie České spořitelny, které jsou ve vlastnictví 

obce
 ● Realizaci protipovodňového opatření na návsi v parčíku
 ● Smlouvu o reklamě a propagaci se Skupinou ČEZ,a.s.
 ● Výsledky výběrového řízení na zpracovatele územního plánu obce Rešice
 ● Informace o vyznačení křižovatky před Společenským domem v Rešicích
 ● Předběžný zápis z kontrolní šetření po obci
 ● Příkaz starostky obce k prohlídce technického stavu obecního bytového 

domu
 ● Informace o kulturních akcích naplánovaných do konce letošního roku

3. Zastupitelstvo obce projednalo a neschválilo:

Na zasedání přítomno 9 členů zastupitelstva obce Rešice.
Usnesení č.1/2018 schvaluje 9 členů zastupitelstva.
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USNESENÍ Č. 38/2018
z 38. veřejného zasedání zastupitelstva Obce Rešice

konaného dne 27. 09. 2018 v KD Rešice

1. Zastupitelstvo obce projednalo a schválilo:
 ● Zapisovatele zasedání paní Renatu Herzánovou
 ● Ověřovatele zápisu paní Ing. Anna Čurdová, Petra Jílková
 ● Program zasedání
 ● Plán rozvoje sportu v obci Rešice na období 2018-2022
 ● Smlouvu o bezúplatném převodu majetku (stojan na malovanou mapu)
 ● Smlouvu o poskytnutí dotace z rozpočtu JMK – Podpora provozu 

venkovských prodejen
 ● Smlouvu o poskytnutí účelového fi nančního příspěvku (sociální služby 

Moravský Krumlov)
 ● Rozpočtové opatření č.2/2018
 ● Zpráva fi nančního výboru o kontrole hospodaření obce za období 1-8. 

2018
 ● Zpráva kontrolního výboru
 ● Pronájem nebytových prostor v obecním bytovém domě
 ● Zařazení kaple v Kordule do majetku obce

2. Zastupitelstvo obce projednalo a bere na vědomí:
 ● Zhodnocení volebního období 2014-2018
 ● Informace o současném stavu žádosti o zpracování nového územního 

plánu obce Rešice
 ● Informace o vyhlášené dotační výzvě na retenční nádrže

3. Zastupitelstvo obce projednalo a neschválilo:
 ● Žádost o odprodej obecního pozemku p.č. 162

Na zasedání přítomno 6 členů zastupitelstva obce Rešice.
Usnesení č.38/2018 schvaluje 6 členů zastupitelstva.
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USNESENÍ Z USTAVUJÍCÍHO ZASEDÁNÍ
konaného dne 31. 10. 2018 v KD Rešice

1. Zastupitelstvo obce projednalo a schválilo:
 ● Zapisovatele zasedání paní Renatu Herzánovou
 ● Ověřovatele zápisu Ing. Josef Pošvař, Jiří Grasgruber
 ● Program zasedání
 ● Funkci neuvolněného místostarosty obce
 ● Funkci uvolněného starosty obce
 ● Způsob volby veřejný
 ● Starostku obce paní Petru Jílkovou
 ● Místostarostu obce pana Ing. Josefa Pošvaře
 ● Tříčlenný fi nanční výbor ve složení : předseda pan Jiří Vorel, členové 

paní Anna Husáková a paní Zuzana Šiprová
 ● Tříčlenný kontrolní výbor ve složení: předseda pan Jiří Grasgruber, 

členové pan Michal Skála a pan Miroslav Chvátal
 ● Odměny za výkon funkcí neuvolněných členů zastupitelstva a zvolených 

výborů

2. Zastupitelstvo obce projednalo a bere na vědomí:
 ● Složení slibu nově zvolených členů zastupitelstva obce

3. Zastupitelstvo obce projednalo a neschválilo:

Na zasedání přítomno 9 členů zastupitelstva obce Rešice.
Usnesení schvaluje 9 členů zastupitelstva.
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KOMUNÁLNÍ VOLBY DO ZASTUPITESTVA OBCÍ 
KONANÉ 5. – 6. ŘÍJNA 2018

V sobotu 6.  října 2018 ve 14:00 se po dvou dnech skončily komunální volby 
do zastupitelstva obce Rešice. V naší obci kandidovalo celkem 15 kandidátů ve 
dvou stranách, a to za stranu Nezávislých a za stranu Tolerance. Po sečtení všech 
hlasů naší volební komisí ve složení předseda Jana Čurdová, zapisovatel Renata 
Herzánová a členové Kateřina Jílková, Jana Kocandová, Ludmila Bulová a Silvie 
Hájková bylo do zastupitelstva zvoleno následujících 9 členů:

Strana NEZÁVISLÝCH
Preferenční 

hlasy

1. Ing. Josef Pošvař; 32 let, provozní hotelu 113

2. Petra Jílková; 42 let, starostka 98

3. Jiří Vorel; 39 let, technik 89

4. Ing. Anna Čurdová; 32 let, projektový manažer 88

5. Miroslav Chvátal; 28 let, servisní technik informační technologie 88

6. Anna Husáková; 50 let, pracovník sociálních služeb 71

Strana TOLERANCE
Preferenční 

hlasy

1. Jiří Grasgruber; 42 let; technolog 96

2. Michal Skála; 29 let; řidič 92

3. Renata Herzánová; 51 let; účetní 80

V obci Rešice, ve volebním okrsku č. 1, přišlo volit 159 občanů z celkového po-
čtu 295 voličů, tj. 53,89 % volební účast. Nové zastupitelstvo si ze svých řad zvo-
lilo Petru Jílkovou jako „staronovou“ starostku obce a Ing. Josefa Pošvaře jako 
nového místostarostu obce. Starostce, místostarostovi a celému novému zastu-
pitelstvu bychom rádi popřáli mnoho úspěchů a pevné nervy v jejich nastávajícím 
volebním období.

Zapisovatelka okrskové volební komise Ing. Renata Herzánová
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DERASLUŽBY V OBCI REŠICE
V letošním roce proběhl již druhý zásah dezinsekce lip na návsi a přilehlém 

parku, kolem kaple sv. Jana Nepomuckého, lípy u sýpky a lípy u kontejnerů. Tyto 
lípy byly napadeny Blánatkou lipovou – jedná se o hmyz propagující se na naše 
území z jižních částí Evropy, výraznější výskyt je pozorován od roku 2005. V pod-
zimních měsících se agregují na kůře lip zde přezimují. Na jaře pak přeživší je-
dinci sají mízu z nově tvořených listů a tím mohou stromy výrazně oslabovat, 
taktéž mohou napadat některé další rostliny či ovocné stromy a poškozovat jejich 
plody.

Dále v obci Rešice probíhají pravidelné deraslužby kanalizačního řádu. Obča-
nům, kteří mají problémy s větším výskytem hlodavců (potkanů) nabízíme účin-
ný prostředek na jejich likvidaci (k vyzvednutí na OÚ).

Renata Herzánová
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SBĚR NEBEZPEČNÉHO ODPADU V OBCI
V naší obci probíhá svoz nebezpečného odpadu dvakrát ročně, a to na jaře a na 

podzim. Svoz zajišťuje fi rma AVE CZ odpadové hospodářství s.r.o., Třebíč.

Dne 21. 09. 2018 proběhl v naší obci podzimní svoz nebezpečného odpadu 
včetně zpětného odběru elektrozařízení, který nepatří do nádob na směsný ko-
munální odpad.

Při tomto sběru se v naší obci odevzdalo toto množství odpadu:

 ● CRT televizory + monitory 9 ks
 ● LCD televizory + monitory 3 ks
 ● velké spotřebiče 15 ks
 ● malé spotřebiče 36 ks
 ● lednice, mrazáky 4 ks
 ● PC- komponenty, rádia, drobné elektrospotřebiče 35 ks
 ● Zářivky 24 ks
 ● pneumatiky osobní 122 ks
 ● obaly obsahující zbytky neb. látek nebo obaly těmito látkami znečištěné 

0,09 t
 ● olej a tuk 0,06 t
 ● barvy, lepidla a pryskyřice obsahující nebezpečné látky 0,18 t

Za tento svoz uhradila obec svozové fi rmě AVE CZ odpadové hospodářství s. r. 
o. částku ve výši 18.362,– Kč.

V  roce 2018 za službu svoz nebezpečného odpadu včetně zpětného odběru 
elektrozařízení (jarní a podzimní svoz) obec vynaložila náklady v celkové výši 
33.888,– Kč

Renata Herzánová / účetní
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ČINNOST ENERGETICKÉHO TŘEBÍČSKA A SITUACE 
KOLEM VÝSTAVBY 5. BLOKU V DUKOVANECH

Kulatý stůl s potenciálním dodavatelem technologie pro nový jaderný blok 
s francouzskou společností EDF, seminář s maďarským zmocněncem pro vý-
stavbu jaderné elektrárny v Paksi Atilou Aszodim, kulatý stůl s kandidáty na 
senátora za Třebíčsko se zaměřením na jejich postoje k budoucnosti jaderné 
elektrárny, jednání s ministryní průmyslu Martou Novákovou nebo dojednání 
fi nanční podpory korejské KHNP, další potenciální fi rmy výstavby 5. bloku, 
třebíčskému hokeji. To je jen malý výčet několika významných aktivit, které 
se Energetickému Třebíčsku za poslední půl rok podařily.

Prodlužování živostnosti jaderné 
elektrárny nemůže být argumentem 
pro posun termínu výstavby nových 
bloků

„Koncem října jsme se pozasta-
vili nad výroky ministryně průmyslu 
a  obchodu Marty Novákové a  premi-
éra Andreje Babiše, podle kterých by 

mělo mimo jiné dojít k odložení kroků 
směřujících k  výstavbě nových bloků 
Jaderné elektrárny Dukovany,“ popi-
suje předseda Energetického Třebíč-
ska Vítězslav Jonáš. Jenže to by bylo 
v  rozporu s  úkoly Státní energetické 
koncepce České republiky a na ni na-
vazujícím Národním akčním plánem. 
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Oba dokumenty byly řádně připraveny 
a úkoly, které z nich plynou, jsou v ře-
šení. Energetické Třebíčsko společně 
s Krajem Vysočina, Okresní hospodář-
skou komorou Třebíč a  Energoregio-
nem 2020 a Ekoregion 5 se proti těmto 
vyjádřením ostře ohradili a  okamžitě 
napsali premiérovi i ministryni dopis. 
„Není možné elektrárnu do nekonečna 
provozovat,“ shrnuje Jonáš. Vyzva-
li tedy premiéra Andreje Babiše i mi-
nistryni Novákovou, aby pokračovali 
v důsledném plnění úkolů, které vláda 
přijala v  souvislosti s  výstavbou no-
vých jaderných bloků. Dále také, aby 
došlo konečně k  rozhodnutí o  inves-
tičním modelu a fi nancování výstav-
by, ke kterým si vláda stanovila termín 
30. 11. 2018.

Pokud záměr stavby nových blo-
ků nebude včas uskutečněn, dojde 
ke ztrátě energetické soběstačnos-
ti, ohrožení energetické bezpečnosti, 

omezení konkurenceschopnosti a  ke 
zvýšení nežádoucí geopolitické závis-
losti České republiky.

Premiér i  ministryně průmyslu 
přijeli do regionu

Koncem listopadu pořádala Ob-
čanská bezpečnostní komise při Ja-
derné elektrárně Dukovany seminář 
pro veřejnost, kde hodnotí celoroční 
provoz elektrárny a  také spolupráci 
s  regionem, především v  oblasti in-
formování o  provozu. Z  úst premi-
éra Babiše zde zaznělo, že výstavba 
nových bloků je priorita jeho vlády. 
Babiš požaduje po ČEZu, aby obě ja-
derné elektrárny vložil do dceřiné 
společnosti, která pak bude investo-
rem výstavby nových jaderných zdro-
jů. Na semináři ve Valči připustil, že 
stát bude garantovat případné ztráty 
jako druhý v pořadí po ČEZu. Až dosud 
státní garance odmítal.
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Pereme se za správnou věc
Energetické Třebíčsko se už pátým 

rokem intenzivně snaží o  zachování 
energetického regionu. Pravidelnou 
aktivitou je účast na energetických 
seminářích a konferencích po celé re-
publice i  na Slovensku. „Snažíme se 
být všude tam, kde se o energetice jed-
ná a mluví. Ptáme se vlády, ministrů 
i  premiéra, jak plní úkoly, které jsou 
stanovené v  platných dokumentech, 
jsme v kontaktu se všemi potenciální-
mi dodavatelskými fi rmami výstavby 
nových bloků,“ vyjmenovává Jonáš. 
Právě díky tomu, že Energetické Tře-
bíčsko připravilo kulaté stoly s poten-
ciálními dodavateli, se mohli zástupci 
obcí, ale i fi rem seznámit s technologií 
i konkrétními lidmi, kteří za tím stojí. 
Musíme si také uvědomit, že výstavba 
s  sebou ponese potřebu kvalifi kova-

ných lidí a novou infrastrukturu. Pro-
to také Energetické Třebíčsko mluví 
s mladými lidmi a pořádá s podporou 
Jaderné elektrárny Dukovany seminá-
ře pro studenty.

Do nového roku přejeme hodně 
zdraví a regionu konečné rozhodnutí 
o stavbě nových bloků

V  roce 2019 očekáváme rozhod-
nutí o modelu fi nancování. Poté bude 
následovat výběr dodavatele. A  na to 
budou navazovat další kroky. Výstavba 
nových bloků je strategické rozhod-
nutí pro celou republiku a  samozřej-
mě a logicky se to zásadně dotkne nás 
v regionu.

Eva Fruhwirtová

Sledujte web:
www.energeticketrebicsko.cz

OHLÉDNUTÍ OBČANSKÉ BEZPEČNOSTNÍ KOMISE EDU 
ZA ROKEM 2018

Jaký byl rok 2018 v práci OBK, ve spolupráci s JE Dukovany, jaký byl provoz 
EDU, zejména z pohledu bezpečnosti a spolehlivosti. Co mne a OBK potěšilo 
a co stojí za upozornění.

Novinkou letošního roku je oka-
mžitá informace pomocí SMS od vede-
ní EDU o nastalých událostech i o pro-
vádění plánovaných operacích. Nejen 
tímto přístupem, ale i  pravidelným 
setkáváním s vedením EDU se úroveň 
komunikace posunula zase o něco výše 
a s tím je OBK velice spokojena.

V provozu jsme zaznamenali vynu-
cené odstavování bloků, v lednu blok č. 
1 pro opravu dieselgenerátorů. 3. blok 
koncem dubna pro opravu svaru na 
parogenerátoru, odstavení 4. bloku pro 
opravu parogenerátoru. Inu elektrár-
na má za sebou téměř 33 let a to se již 
sem tam nějaká materiálová chybička 
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objeví. Dlužno poznamenat, že vedení 
JE Dukovany zaujalo pozici předběžné 
opatrnosti a při sebemenším podezře-
ní na problém se tím začnou okamži-
tě zabývat a  neváhají i  odstavit blok 
k provedení kontroly a opravy.

Doufejme, že tak defi nitivně skon-
čila „honba“ za megawatthodinami 
a rekordně krátkými odstávkami. A to 
je velmi dobře. Spolehlivost a bezpeč-
nost je přece ten cíl, o který všem jde. 
Takže raději „dvakrát měřit a  jednou 
řezat“.

Z  činnosti OBK bych mohl jmeno-
vat stále lepší spolupráci s  OIK EMO 
a EBO (Občanská informačná komísia 
na slovenských jaderných elektrár-
nách Bohunice a Mochovce i návštěva 
vodní přečerpávací elektrárny Čierny 
Váh. Velmi poučná byla také návštěva 
holandské jaderné elektrárny Borsel-
le a  úložiště odpadů COVRA. Některé 
postřehy z  této návštěvy jsme uplat-
nili u vedení SURAO. Nechyběla účast 
členů OBK na proti havarijních cvičení 
na EDU, přednáška pro letní jadernou 
univerzitu i  návštěva některých částí 
provozu EDU.

Za velmi vydařený hodnotím pra-
videlný podzimní seminář OBK ve 
Valči. Letošní seminář byl ve znamení 
účasti premiéra Andreje Babiše, mini-
stryně Marty Novákové, generálního 

ředitele ČEZ Daniela Beneše i  před-
sedkyně SUJB Dany Drábové a disku-
se zejména na téma posunutí termínů 
výstavby nového bloku v Dukovanech 
a  prodloužení doby provozování stá-
vajících bloků EDU na 60 let. Z regio-
nu jednoznačně zazněl názor podpory 
výstavby nového bloku v Dukovanech 
a  zařazení návrhu provozu EDU na 
dvojnásobek projektové živostnosti do 
skupiny projektů nejistých, negaran-
tovatelných a nepodložených.

Celkově tedy hodnotím rok 2018 
velice pozitivní, bez zásadních pro-
vozních problémů a  s  velmi dobrou 
komunikací s vedením JE Dukovany.

Chci touto cestou poděkovat jak 
zřizovatelům OBK, tedy: Energoregi-
onu 2020, Ekoregionu 5, obcím Duko-
vany a Rouchovany a v neposlední řadě 
i  ČEZ a  SURAO a  jejím pracovníkům, 
jakož i členům OBK za celoroční aktiv-
ní a podnětnou práci v OBK a přenáše-
ní jejích závěrů svým spoluobčanům.

Přeji jak dukovanským energeti-
kům, tak všem laskavým čtenářům 
Zrcadla pěkný a  klidný adventní čas, 
do nového roku plno sil, štěstí a zdraví 
a  těším se na setkávání na stránkách 
Zrcadla i v roce 2019.

Aleš John, OBK při JE Dukovany
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VÍTÁNÍ OBČÁNKŮ
Neděle 7.  října 2018 byla slavnostním dnem pro slečnu Viktorii Vrtěnovou, 

která byla slavnostně uvítána mezi rešické občánky. Obřad se konal ve Společen-
ském domě A. Opálky, kde si naše děti pod skvělým vedením paní Hany Pasulkové 
připravily pásmo písniček a básniček. Paní starostka přednesla slavnostní projev, 
přivítala malou Viktorii v Rešicích, předala rodičům „něco malého“ do kolébky 
a popřála všem, aby se jim v Rešicích i nadále dobře žilo.

Petra Jílková
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HELLOWEENSKÁ STEZKA ODVAHY
Pozdní odpoledne, kolkolem černá tma, vzduchem se nese děsivé kvíle-

ní, vytí, skučení a nelidské skřeky, na tmavých místech a v zákoutích číhají 
strašidla, duchové a další nadpřirozené bytosti. Srdce v očekávání něčeho ta-
juplného, hrozného a nebezpečného zrychleně bije, vlasy se ježí, naskakuje 
husí kůže a krev v žilách tuhne. Scénář k novému hororovému fi lmu? Kdepak. 
Rešice 12. 10. 2018.

Horečné přípravy vyvrcholily ve 
středu, kdy se vydlabaly dýně a  klu-
bovna se proměnila v  čarodějnickou 
sluj, ve které visely pavučiny, upíři 
a duchové.

Samotná akce vypukla v  pátek od 
18.30 hodin první registrací a v 19 ho-
din vyrazili po cestě značené vydlaba-
nými dýněmi první odvážlivci. Nejprve 
se na stezku odvahy vydali ti nejmen-
ší se svými rodiči, potom starší děti 
a nakonec i spousta dospěláků. Všichni 
museli projít asi kilometrovou trasu, 

na které na ně číhalo někdy opravdu 
strašidelné dobrodružství. Děsivě pů-
sobil umrlec, který ležel v  rakvi pří-
mo pod kaplí. Posledním úkolem bylo 
podepsat se krví do Strašidelné knihy 
duchů.

Z  ohlasů uveřejněných na face-
booku i  z  reakcí účastníků přímo na 
místě vyplynulo, že 10. stezka odva-
hy neměla chybu. Svědčí o  tom i  re-
gistrovaných 147 dětí a  to nemluvím 
o  dospělácích. Všichni děkovali za 
nezapomenutelné zážitky. I  samotní 
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organizátoři byli s průběhem i výsled-
kem akce nadmíru spokojeni. Musíme 
podotknouti, že nám krásně vyšlo po-
časí a kdo se nebál dojít do cíle, dostal 
občerstvení v  podobě čaje, svařáku 
a opečeného špekáčku.

Poděkování patří všem, kteří se 
vzdali volného času ve prospěch pří-
pravy a  zajištění tak náročného pro-
gramu. Děkujeme i občanům, kteří bez 
stěžování přetrpěli kvílení ozývající se 
z ampliónů.

Petra Jílková
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NEJKRÁSNĚJŠÍ VÁLKA
Nejkrásnější válka… divadelní 

představení v podání ochotnického di-
vadelního souboru z Budišova se ode-
hrálo v  sále společenského domu A. 
Opálky v neděli dne 21. října roku 2018.

Zanedbané vinice, neopravené 
domy, osamělé ženy a muži neustále 
někde na válečných výpravách. Tak to 
je situace ve starém Řecku, kterou se 
ženy rozhodnou nadále netolerovat 
a bojovat proti ní. Řešení je prosté – 
nebude sex, dokud se bude válčit. Jak 
se muži pokusí nad touto situací vyzrát 
a jak to celé vlastně dopadne?

Tak to bylo téma komedie Nejkrás-
nější válka, kterou na motivy Aristo-
fanovy antické protiválečné hry Lysi-
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strata z  roku 41 př. N. l. napsal český malíř a karikaturista Vladimír Renčín ve 
spolupráci s hudebním skladatelem Jindřichem Brabcem a textařkou Hanou Čí-
halovou.

Představení bylo zkrátka úchvatné, kdo přišel, jistě neprohloupil. A ke správ-
nému divadlu patří i divadelní kavárna, která byla připravena a hosté si mohli 
posedět při sklence vína a popovídat si s herci.

Ještě jednou děkujeme ochotnickému divadelnímu souboru Budišov za krásný 
kulturní zážitek, který přivezli k nám do Rešic.

Petra Jílková
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ŠIPKOVÝ TURNAJ
„REŠICE OPEN 501 DOUBLE OUT“,
který se uskutečnil 3. listopadu v kulturním domě A. Opálky

Celého turnaje mužů se zúčastnilo 38 hráčů.
Celého turnaje žen se zúčastnilo 16 hráček.

Turnaj byl otevřen i pro hráče z jiných obcí, přijeli nás navštívit hráči z Hor-
ních Dubňan, Dolních Dubňan, Letkovic, Kladerub a Starovic. Musím podotk-
nout, že turnaj mužů i žen měl velice vysokou úroveň. Přišlo mnoho fanoušků 
a atmosféra tohoto turnaje byla fantastická, sál kulturního domu byl plný baví-
cích se lidí. Na sále měli opět své místo i ti nejmenší, měli tu svůj hrací koutek. 
Musíme se starat i o své nástupce A

Další turnaj je naplánován na 19. 1. 2019.
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„O PUTOVNÍ POHÁR STAROSTY REŠIC“
Hrát se bude 301 BEZ DOUBLE OUT
A turnaj domluvených dvojic 501 BEZ DOUBLE OUT

Shrnutí turnaje:

Ženy:
1. Andrea Fabiánková
2. Iva Korbelová
3. Lucie Dušánková
4. Martina Rehbergerová

Muži:
1. Roman Opálka
2. Mirek Černý
3. David Mrkávek
4. Jiří Tručka
5. Zdenek Petrovský st
5. Jan Čurda
7. Tomáš Kurka
7. Miloš Fabiánek

Tímto bychom chtěli poděkovat všem, co se 
zúčastnili tohoto turnaje, ať už jako hráči, fa-
noušci, či pořadatelé.

Přejeme Vám krásné Vánoce a  v  Novém 
roce mnoho štěstí, zdraví, osobních a  spor-
tovních úspěchů a budeme se na Vás těšit…

Jana a Roman Opálkovi
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POSEZENÍ SE SENIORY
Tradiční podzimní společenskou akcí, která se u nás v Rešicích koná je pose-

zení se seniory. V neděli 11. listopadu se společně sesedli k prostřenému a slav-
nostně nazdobenému stolu, kde je čekala tabule ve svatomartinském duchu. 
A když na sv. Martina, tak jak jinak než mladé svatomartinské víno a martinská 
husa s bramborovým knedlíkem a se zelím A. Jako doprovodný program tento-
krát obec zvolila staročeské heligonky. Nebyl to žádný nudný koncert, nýbrž pás-
mo písniček, které si mohli všichni společně zazpívat a mezi tím si i popovídat.

Velkou ctí nám bylo, že mezi nás přišli i dva spolužáci, dlouholetí kamarádi 
a také nejstarší občané Rešic a to paní Marie Bulová a pan Josef Maštalíř, který 
právě tento víkend oslavil své krásné životní jubileum 90 let. A protože pan Ma-
štalíř je „starý heligonkář“, tak si i on zahrál a zazpíval společně se všemi.

Společné setkání se neslo ve velmi milém a přátelském duchu a  jsem velice 
ráda, že si naši milí senioři našli chviličku a strávili ji společně s námi. Již dnes 
se těším na příště a velice uvítám nápady, jaký program by se Vám všem líbil 
připravit na příště.

Za celé obecní zastupitelstvo Petra Jílková
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Milí spoluobčané,

Ráda bych se s Vámi chtěla podělit o pěkné zážitky jednoho nedělního od-
poledne. Každý rok pro nás zastupitelstvo obce pořádá setkání se seniory. Letos 
to bylo 11. 11. na svátek Martina. Při vstupu do sálu každého jednotlivě přivítala 
paní starostka a manželé Vorlovi pak každého vyfotili. Společně všechny přivítal 
pěkně nazdobený sál a vkusně prostřené stoly. Vše bylo laděno na levandulové 
téma. Poté nám byly představeny staročeské heligonky s programem „ Pod tou 
naší starou lípou“. Zatímco jsme si pochutnávali na kávičce a medovníku, muzi-
kanti chodili mezi stoly a hráli a zpívali. Byly to písničky mého mládí, takže jsme 
si s nimi i zazpívali. Po ukončení ofi ciální části byla podávána večeře. A co jiného 
na svatého Martina než svatomartinská husa a svatomartinské víno. Po vydatné 
večeři se znovu hrálo a zpívalo.

Zlatým hřebem odpoledne však byl pan Josef Maštalíř. Když přišel, tak mu 
paní starostka stačila ještě popřát k  jeho 90. narozeninám a hned na to už byl 
u muzikantů. Samosebou, že si s nimi zahrál a zazpíval. Mně osobně zahrál a za-
zpíval „Děvčátko z Rešic“. Je až neuvěřitelné, kolik energie a elánu má. Všichni 
jsme ho obdivovali.

Při pěkných písničkách a dobrém občerstvení odpoledne rychle uteklo. Muzi-
kanti se rozloučili sérií písniček. Bylo to veselé odpoledne, plné radosti a pohody.

Proto bych chtěla jménem všech poděkovat zastupitelstvu, panu Maštalířovi 
a všem ostatním, kteří přispěli k tomu, že jsme mohli prožít krásné odpoledne.

Děkuji Eva Ryšavá
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NÁŠ JUBILANT
Jak již bylo zmíněno v  předešlém 

článku, jeden náš milý spoluobčan 
pan Josef Maštalíř se v sobotu 10.  lis-
topadu  2018 dožil krásných 90. let. 
Ještě jednou i tedy dovolte, abych mu 
popřála do dalších let hodně zdraví, 
štěstí, pohody, životního elánu a ještě 
dlouhou dobu hbité prsty na hraní na 
jeho oblíbené harmonice.

Když jeho milá spolužačka a  ka-
marádka paní Marie Bulová slavila své 
životní jubileum 90 let, tak jsem spo-
lu s ní panu Josefu Maštalířovi slíbila, 
že pokud budeme živé a  zdravé, tak 
mu jeho gratulaci společně oplatí-
me. A protože sliby se mají plnit nejen 
o  vánocích, tak jsme pana Maštalíře 
poctily svou návštěvou (jak sám řekl) 
ve čtvrtek navečer.

A jak jinak, harmonika byla nachystaná na gauči, vínečko se chladilo v lednici 
a chlebíčky se na nás usmívaly na stole. Návštěva jak má být.

Bylo mi velkou ctí, že jsem mohla s tak úžasnými lidmi strávit pár pěkných 
chvil A.

Petra Jílková
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VÁNOČNÍ JARMARK
První adventní neděle se v Rešicích nesla ve svátečním duchu. Ve 13.30 hodin 

zněly Rešicemi koledy a před obecním úřadem se sešli občané, aby spolu s panem 
farářem požehnali novému betlému a rozsvítili vánoční stromeček. Ihned poté 
se všichni přesunuli na sál společenského domu, kde se konal tradiční vánoč-
ní jarmark. Mohli jsme si zde zakoupit vánoční výzdobu, sladkosti, výrobky lidí 
s mentálním postižením, ručně háčkované zboží, zdravou výživu, med a spoustu 
dalších výrobků. Pro děti byla připravena Ježíškova pošta a na pódiu tvořivá vá-
noční dílnička. Zde si každé dítko mohlo vybrat a vymalovat tašku. Zatímco si děti 
hrály a tím pádem nezlobily, tak si jejich rodinní příslušníci mohli v klidu posedět 
v naší vánoční kavárně, kde byl připravený - jak jinak než- vánoční punč, svařák 
a určitě se našlo i něco malého k zakousnutí.

Věřím, že se jarmark líbil, že alespoň trošičku přispěl k navození vánoční ná-
lady a atmosféry. Chtěla bych tímto ještě jednou poděkovat skupině ČEZ, zastou-
pené Jadernou elektrárnou Dukovany, která se fi nančně podílela na rozsvěcení 
vánočního stromu u nás v Rešicích. Je nám a já doufám, že i do budoucna bude 
naším dobrým sousedem.

A ještě mi dovolte pár slov k adventnímu času:
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ADVENTNÍ ČAS

Advent (z  lat. adventus příchod) 
je začátek liturgického roku, období 
čtyř neděl před vánočními svátky. Je to 
doba radostného očekávání příchodu 
Spasitele, duchovní přípravy na Vá-
noce, doba rozjímání a dobročinnosti. 
Ovšem v posledních dvou stoletích na-
bývá na důležitosti materiální přípra-
va Vánoc - kupování vánočních dárků, 
pečení cukroví, úklid a výzdoba domo-
vů…

Dobu adventu si lidé krátili provo-
zováním prastarých zvyků a  obyčejů. 
V  předvečer svaté Barbory navštěvo-
valy malé děti „Barborky“ a  obdaro-
vávaly je drobnými dárky, podobně se 
choval o  dva dny později sv. Mikuláš 
s andělem a čerty. 12. prosince chodily 
do domácností „Lucky“, aby upozor-
nily, že je nejvyšší čas vše dokonale 
uklidit a byt připravit na Vánoce. Sta-
věl se betlém, zdobil vánoční stromek 
a nastávala ta pravá atmosféra…

Jen Děda Mráz a Santa Klaus jaksi 

chyběli. Čeští lidé milovali svého Je-
žíška a upřímně se těšili na svátek jeho 
narození.

A  k  adventu neodmyslitelně patří 
i adventní věněc…

Podle pověsti první adventní vě-
nec, velmi blízký tomu, jak ho zná-
me nyní my, vytvořil pan učitel, který 
v polovině 19. století učil ve škole pro 
chudé děti. Ty se ho pořád dokolečka 
ptaly, kdy už budou konečně Vánoce 
a  tak vytvořil věnec, na který umístil 
19 malých červených svíček pro všed-
ní dny a 4 velké bílé pro neděle. Každý 
den pak zapaloval jednu svíčku a děti si 
mohly samy snadno spočítat, kolik dní 
zbývá do Vánoc.

SYMBOLIKA NA VĚNCI
Svíčky na adventním věnci značí 

světlo, postupné zapálení všech sví-
ček symbolizuje zvyšující se očekávání 
narození Ježíše Krista. Ježíš bývá také 
nazýván Světlo světa.



27

Počet svíček může být 4 nebo 5. 
Pátá svíčka, která není nutná, ale může 
být přidána do věnce a vždy má bílou 
barvu, bývá nazývána Kristova svíčka 
a bývá umístěna ve středu věnce. Měla 
by být zapálena až na Štědrý den, nebo 
Boží hod vánoční. Bílá barva svíčky 
reprezentuje duchovní čistotu Ježíše 
Krista i jeho matky Panny Marie.

První svíčka má název Naděje 
(Svíce proroků), druhá Mír (Betlém-
ská svíce), třetí Přátelství (Pastýřská 
svíce), čtvrtá Láska (Andělská svíce). 
V případě, že máte svíček pět, poslední 
z nich je zasvěcena Kristovi a měla by 
vyhořet až do konce.

Tvar kruhu značí Boží věčnost 
a  jednotu. Koloběh života, koloběh 
roku, nikdy nekončící cestu Slunce. 
Stálezelené rostliny, které se pro výro-
bu věnce používají, pak značí symbol 
života jako takového, nezničitelnost 

duše a  ducha, stálost ve víře a  také 
věčnost v ráji. Kruh i jako symbol Slun-
ce má lidem dodávat naději, že přijdou 
světlejší zítřky, protože zima je obdo-
bím, kdy jsou dny krátké a temné.

I BARVY MAJÍ SVŮJ 
VÝZNAM

Jednou z  nejklasičtějších barev 
Vánoc je barva fi alová. Značí pokání 
a  postění se. Také je považována za 
barvu vítání příchodu Ježíše Krista na 
svět. Je možné, že to souvisí i s tím, že 
v dobách, kdy se látky nebarvily v to-
várnách, ale barvili je barvíři, byla fi a-
lová barva velkým luxusem. Dovolit si 
ji mohli jen ti nejbohatší lidé z města 
a  jelikož Vánoce byly vždy obdobím 
oslav, fi alová se používala hojně na 
znak důležitosti tohoto svátku.

Petra Jílková
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MIKULÁŠSKÁ NADÍLKA
Země se otevřela a úderem 17.00 hodiny na zem vstoupily nadpřirozené by-

tosti v podobě Lucifera a jeho družiny. Na návsi pod lipkami všichni řádili, pli-
vali oheň a snažili se nahánět hrůzu všem přítomným. Jejich běsnění ustalo po 
pár minutách, kdy se k této chásce připojil Mikuláš a z nebe se snesl Anděl páně. 
Společně uskutečnili cestu, při které navštívili a obdarovali všechny děti, které 
se za nimi přišly na náves podívat. Děti měly pro Mikuláše připravenou spoustu 
básniček, písniček a některé se dokonce uměly i pomodlit. Všechny slíbily, že se 
určitě polepší a nám nezbývá nic jiného, než jim to věřit A.

Pekelnice z obecního úřadu si připravily pro všechny vynikající teplé občerst-
vení v podobě čaje a svařeného vína. Ti otrlejší si s čerty mohli na pekelném ohni 
opéct i čertovský špekáček.

Krásnou tečkou na závěr bylo hraní koled pod našim stromečkem, které na-
vodilo tu správnou vánoční atmosféru.

Petra Jílková
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DALŠÍ VÝZVA
V polovině října naši hokejisté zahájili svoji - již pátou - sezónu v Náměšťské 

hokejové lize, takzvané
NHL B. Pro letošní ročník byly do ligy přibrány další dva týmy a celkový počet 

účastníků se zastavil na čísle šestnáct. Vše se potvrdilo na každoročním setkání 
vedoucích týmů, kde bylo také provedeno rozlosování. Přibráni byli borci z Hart-
víkovic (pod názvem Harťál) a matadoři z Náměště (pod názvem Náměšť 2).

Náš tým doznal podstatných změn, kdy nám odešli či skončili střelci Roman 
Pavlíček, Vojta Hubáček, Ivan Láníček a gólmani Petr Horký a Oldřich Opálka. Za 
ně přišli noví gólmani Karel Eliáš a Tomáš Sobotka a hráči Roman Fráňa, Radek 
Kohoutek, Ondřej Havelka, Pavel Vrba a Jan Růžička. Ambice našeho kádru byly 
pro tuto sezónu vcelku jasné. Vzhledem k nabitému poli zúčastněných týmů je 
v našich silách bojovat o umístění okolo desátého místa. Postup do play-off  by 
pro nás vzhledem k obsazení týmů byl nadplán.

Vstup do sezóny se nám celkem zadařil, kdy jsme po sedmi kolech měli po 
výhrách nad týmy Náměšť2, HC Stanoviště a HC Pozďátky a prohrou na nájezdy 
s HC Jinošov na kontě deset bodů. Ovšem do dvanáctého kola se nám nepovedlo 
získat ani bod navíc, a tak naše mužstvo okupovalo ke dni 10. 12. 2018 dvanáctou 
příčku. Tabulku a všechny ostatní statistiky lze najít na webové adrese ligy: www.
namestkaliga.cz.

Za náš tým chceme všem fanouškům i příznivcům popřát krásné Vánoce a po-
hodový vstup do nového roku. A abychom Vám ty Vánoce zpříjemnili, třeba i tou 
možností zajet se podívat opět na to naše snažení, zveme všechny naše fanoušky 
na Vánoční autobusový výjezd do Náměště nad Oslavou. Výjezd se pořádá na zá-
pas Orli Rešice - Lokomotiva Zbýšov dne 26. prosince 2018. Autobus bude přista-
ven na zastávku v Rešicích ve 14:30. Budeme moc rádi, když nás přijedete podpo-
řit a užít si vánoční atmosféru a třeba i tu výhru našeho týmu :-)

S pozdravem za KBK Orli Rešice
Čurda Pavel
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Vážení spoluobčané,

za sbor dobrovolných hasičů Vám v prosincovém zpravodaji 
nastíníme akce minulé, ale i akce, které nás v následujícím ob-
dobí čekají.

Dne 13. října jsme před kulturní dům Adolfa Opálky zasadi-
li ručně malovanou mapu Znojemského okresu z edice ručně malovaných map, 
kterou obci věnoval Mikroregion Moravskokrumlovsko.

Před příchodem zimy jsme se vrhli 
na údržbu techniky a úklid v hasičské 
zbrojnici. Seřídila se PS 12 (přenosná 
motorová stříkačka) a  PS 18, údrž-
ba hasičského auto je samozřejmostí. 
Zkontrolováno bylo i  vybavení zása-
hové jednotky od kalhot až po hadice.

Starostka obce Petra Jílková po-
prosila naše sdružení hasičů o pomoc 
při stavbě vánočního betlému. Dne 
17.  listopadu jsme se do toho s  chutí 
pustili. Vše bylo dobře předem promy-
šleno a práce šla rychle od ruky
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V Rešicích se konala 25.  listopadu 
schůze vedení SDH 15. okrsku. Do 15. 
okrsku spadají Rešice, Horní Dubňa-
ny, Dolní Dubňany, Rakšice, Rokyt-
ná, Jamolice, Polánka a Dobřínsko. Na 
schůzi se probírali činnosti každé SDH 
a plán na další rok.

V sobotu 10. listopadu proběhlo ná-
mětové cvičení v  Polánce. Zásahové 
jednotce přišlo upozornění: Les, tra-
va, Moravsky Krumlov; P pole siri se 
k lesu – Polánka. Cílem takových cvi-
čení je si ověřit připravenost jednotek 
obcí, bojeschopnost v  terénu, vystu-
pování na veřejnosti atd. Všechny jed-
notky byly pozitivně ohodnoceny.

Dne 3. prosince byli dva naši členové v Rakšicích na školení intenzimetrů na 
měření radiace. Intenzimetr je přenosný dozimetrický přístroj určený k měření 
úrovně radiace v zamořeném terénu a k dozimetrické kontrole stupně zamoře-
ní povrchů osob, výzbroje, techniky, potravin, vody, různých předmětů, objektů 
a terénu radioaktivními látkami. Tento přístroj vlastní i naše jednotka.
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TRADIČNÍ PROSINCOVÉ „ZABIJAČKOVÉ HODY“
Letos se opět konaly tradiční zabijačkové hody. Prodej jako každoročně byl 

zahájen přesně v 10:00 hod. Pro občany Rešic jsme připravili různé zabijačkové 
dobroty od jitrniček s jelítkama až po výbornou černou polévku, bylo toho oprav-
du hodně. Hosté mohli i posedět v naší kavárně, kde si mohli v teple vychutnat 
výborné pivečko, svařáček…Někteří návštěvníci přišli jen posedět, ale i Ti mohli 
ochutnat např: černou polévku, vrabce, guláš nebo pečenou jitrničku. V odpo-
ledních hodinách byla přichystána kulturní hudební vložka, která rozpumpovala 
obecenstvo a zpívalo se a zpívalo. Letos i s aukcí prasečí oháňky, která se vydra-
žila za krásných 3600 Kč.

 Foto: Josef Pošvař
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Náš sbor dobrovolných hasičů se 
chtěl zapojit do celorepublikové chari-
tativní akce „ krabice od bot“. Prvot-
ní myšlenka Michala Skály se postu-
pem času rozvinula v něco neskutečně 
krásného a z „krabice od bot“ se sta-
la neregistrovaná fi nanční sbírka, do 
které se zapojili nejen členové SDH 
Rešice, ale i samotní občané, kteří při-
spěli do kasičky, která byla umístěna 
na zabijačce. Dále tam byl věnován 
výtěžek z dražby „ocásku“ a v nepo-

slední řadě dobrovolný příspěvek od 
občanů z  Mikuláše. Sdružení hasičů 
se rozhodlo navázat spolupráci s dět-
ským domovem ve Znojmě. Vybra-
lo se úctyhodných 22000 Kč. Dárečky 
pro děti byly zakoupeny po domluvě 
s  paní ředitelkou Anitou Tučkovou, 
ona a  „tety“ v  domově přeci nejlépe 
vědí, co si které dítko nejvíce přeje od 
Ježíška. Velice nás těší, že se vybrala 
tak vysoká částka, díky které jsme my 
všichni mohli obdarovat všech 45 dětí 
tohoto dětského domova. Všem velice 
děkujeme a  věříme, že z  této krásné 
charitativní akce by se mohla stát tra-
dice. Není přeci nic krásnějšího, než 
úsměv dítěte A. V  dalším čísle zpra-
vodaje zveřejníme fotky z  předávání 
dárečků do dětského domova. Ještě 
jednou velké díky těm, kteří se sbírky 
zúčastnily. DĚKUJEME

Petra Jílková, Josef Pošvař
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PLÁNOVANÉ AKCE NA ZAČÁTEK ROKU 2019
 ● Výroční schůze SDH Rešice, která se bude konat 5. ledna v kulturním 

domě A.Opálky. Tímto zveme všechny členy sdružení na tuto schůzi, 
kde budeme projednávat akce/brigády na rok 2019 a shrneme činnosti 
a fungování SDH za rok 2018.

 ● Kontrola hasičské techniky
 ● Různé výpomoci s obcí (akce, brigády)
 ● Akce na další čtvrtletí budou v dalším zpravodaji

Určitě se můžete těšit v  roce 2019 na každoroční akce, které naše sdružení 
pořádá od hasičských závodů až po country večer před místním pohostinstvím. 
Musím ale i prozradit, že plánujeme pro Vás i jednu třešničku na dortu. Nechte se 
překvapit co na Vás chystáme A

Zdroj obrázku: internet, Napsal: Josef Pošvař

SBOR DOBROVOLNÝCH HASIČŮ REŠICE VÁM PŘEJE 
KLIDNÉ A POHODOVÉ VÁNOCE A ŠŤASTNÝ NOVÝ ROK
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Obecní knihovna
NOVÉ KNIHY V MÍSTNÍ KNIHOVNĚ:

 ● Cesta kolem světa za 80 dní
 ● Popelka - První čtení 

s velkými písmenky
 ● Dobrodružství Sherlocka 

Holmese
 ● Dobrodružství Toma Sawyera
 ● Moby Dick
 ● O bílém kocourkovi

 ● Policejní pohádky
 ● Robinson Crusoe
 ● Strašidelné a upírské historky
 ● Vánoční tajemství -
 ● Šijeme hračky - Panenky, 

maňásci a zvířátka z látky
 ● Vlčí princezna
 ● Zombíci… Zákaz krmení!

Pěkné vánoční svátky přeje svým čtenářům i všem rešickým občanům
Místní knihovna Rešice, Kudláčková J., knihovník.

ODPOLEDNE PRO DĚTI S VÁNOČNÍ KNIHOU
Protože naše děti - na vesnici - nemají takové možnosti jako ve městě, kde 

jsou dětem každé prázdniny nabízeny různé kluby, kroužky, příměstské tábory 
a jiné akce, obecní úřad s místní knihovnou si dovolují nabídnout dětem Vá-
noční odpoledne s knihou - nebo jiným dárkem, který našli pod stromečkem.

Poslední vánoční prázdninovou neděli 30. 12. 2018 od 14.00 hodin se mohou 
zastavit v KD a donést ukázat knihu, kterou jim nadělil Ježíšek. Nemusí to být jen 
kniha, třeba i  jiný zajímavý dárek, který budete chtít ukázat ostatním. I spole-
čenskou hrou se můžete přijít pochlubit. Můžeme si ji společně zahrát.

Odvážnější mohou ze své knihy něco přečíst, kdo bude chtít, může namalovat 
obrázek z knížky nebo o knize. Děti mohou doprovodit rodiče, starší sourozenci, 
babička i dědeček jsou vítáni.

POZOR!!! Překvapení!!! Možná přijde předčítat z Vašich knih i??? KDO?
To je soutěžní otázka.
Můžete si tipovat – svůj tip napište na lísteček – nezapomeňte se i podepsat 

a při příchodu vhodíte do košíku. Potom zjistíme, kdo uhodl.

Odpovědi z Tříkrálového kvízu můžete odevzdávat už 30. 12. 2018
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VÁNOČNÍ TVOŘENÍ
Poslední listopadovou neděli měli děti s rodiči i další zájemci, možnost vy-

robit si adventní věneček. Sešlo se 12 dětí a 13 dospělých, kteří vyrobili, vyzdo-
bili a odnesli si domů věneček nebo jinou vánoční dekoraci. Se svými výrobky 
se děti mohly nechat i vyfotit.

Všichni měli ze své práce radost a při rozloučení chtěli vědět, jestli se bude 
podobná akce opakovat i na velikonoce. Paní Jana Opálková určitě něco pěk-
ného pro děti zase připraví.

Úspěch podobné akce vždy záleží na spolupráci a všichni pomocníci jsou ví-
táni. Proto děkujeme:

 ● paní Janě Opálkové, že ukázala 
a vysvětlila výrobu a výzdobu, 
zajistila potřebné pomůcky, 
přinesla malé občerstvení

 ● paní Pasulkové, která 
připravila pro děti ovocný 
punč, vařila kávu a čaj

 ● manželům Herzánovým, kteří 
zajistili chvojí pro výrobu 
věnců

 ● paní Gazdíkové, která po akci 
sklidila jídelnu

 ● panu Vorlovi za 
fotodokumentaci

 ● paní Makešové L. za úklid 
nádobí po občerstvení
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10 LET SBÍRKY PRO CHARITU V REŠICÍCH
Tříkrálovou sbírku pořádá každoročně Charita Česká republika a je největ-

ší dobrovolnickou akcí u nás. Díky všem zúčastněným dobrovolníkům i dár-
cům proběhne v roce 2019 již po osmnácté. Je oblíbenou hlavně proto, že 65% 
výtěžku jde přímo do regionu, kde se sbírka pořádá a  15% využije diecézní 
Charita na své projekty.

Zbytek sbírky jde do zahraničí a na celostátní projekty.

Obec Rešice se zapojila do této sbír-
ky v  roce 2009 na popud pana fará-
ře Josefa Požára z naší farnosti Horní 
Dubňany.

Vedoucí skupiny dětí jsou stabilně 
po všechna léta Marie Hájková a Hana 
Pasulková. První dva roky chodila jed-
na skupinka dětí – tří králů. Bylo to pro 
ně však velmi náročné, protože počasí 
v lednu bývá velmi nepříznivé, napří-
klad první rok chodily děti při -10 st.C.

Od roku 2011 začaly chodit skupi-
ny dvě. Jedna začíná v Kordule a pak 
pokračuje od Zámku, druhá začíná od 
Horního konce a setkávají se v polovi-
ně vsi, většinou u návsi.

Za desetiletou dobu naší Tříkrálové 
sbírky se vystřídalo několik dětí, které 
naprosto nezištně a  s  velkým nadše-
ním tuto činnost vykonávaly a doufám 
budou vykonávat.

Snad na někoho nezapomenu, když 
je zde vyjmenuji:

Anna Hájková, Luboš Hájek, Pa-
vel Bula, Karolína Hájková, Kristý-
na Hájková, Markéta Čurdová, Petr 
Jílek, Tomáš Kubík, Jana Mládková, 
Kateřina Jílková, Eva Řezaninová,

Jan Řezanina, Tereza Kubíková, 
Martina Opálková.

Patří jim velký dík.

Některé chodí již několik let po sobě 
a necháváme na jejich uvážení ukon-
čení této činnosti. Postupně vznikla 
jedna skupinka chlapců a jedna děvčat, 
které mezi sebou soutěží, kdo bude mít 
více ve své pokladničce. V posledních 
letech nám žehná na cestu pan farář 
Pavel Krč a děti čeká odměna a pohoš-
tění na Obecním úřadě.

 
Na závěr děkujeme Vám, naši milí 

dárci, protože bez vás by žádná sbírka 
nemohla být. Otevíráte nám s  úsmě-
vem a často jste zázemím pro děti i pro 
nás ve špatném počasí.

Tak nashledanou a na začátku roku 
2019 se opět na vás těšíme!

Ještě přehled vybraných částek, jak 
šel čas podle záznamů p. Marie Hájkové:

2009 - 12.405 Kč
2010 - 14.032 Kč
2011 - 12.830 Kč
2012 - 12.468 Kč
2013 - 11.912 Kč

2014 - 13.642 Kč
2015 - 12.062 Kč
2016 - 14.357 Kč
2017 - 15.437 Kč
2018 -16.771 Kč

Zpracovala Hana Pasulková.
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TŘÍKRÁLOVÝ KVÍZ – PRO DĚTI I DOSPĚLÉ.
KDO SI HO VYZKOUŠÍ?
Odpovědi - podepsané - můžete odevzdávat do knihovny, schránky obecního úřadu.

1. Jak se jmenují Tři králové? Napiš nebo označ správnou odpověď:

A) Kryšpín, Matěj, Bartoloměj

B) Kašpárek, Martin, Bořivoj

C) Kašpar, Melichar, Baltazar

2.Podle jakého znamení poznali lidé, že se 
něco velikého událo?

Napiš nebo označ správnou odpověď:

A) z doslechu

B) že se objevila Betlémská hvězda

C) z novin

3. Koho šli Tři králové hledat? Napiš nebo označ správnou odpověď:

A) židovského krále

B) proroka

C) kouzelníka

4. Tři králové se poradili s učenci a vydali se 
hledat narozené děťátko. Kam?

Napiš nebo označ správnou odpověď:

A) do Betléma

B) do Nazareta

C) do Kafarnau

5. Jaké mu nesli dárky? Napiš nebo označ správnou odpověď:

A) chléb, mléko, plenky

B) zlato, kadidlo, myrhu

C) drahokamy a drahé oleje

6. Kde dítě našli? Napiš nebo označ správnou odpověď:

A) v hostinci

B) u příbuzných

C) ve chlévě
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7. Jak se dítě a jeho rodiče jmenovali? Napiš nebo označ správnou odpověď:

A) Šalamoun, Josef, Marie

B) Ježíš, Simeon, Anna

C) Ježíš, Josef, Marie

8. Tři králové nejdříve navštívili izraelského 
krále. Jak se jmenoval?

Napiš nebo označ správnou odpověď:

A) Pilát

B) Herodes

C) David

9. Král Izraele žádal Tři krále, až dítě najdou, 
aby se k němu vrátili a řekli, kde se Ježíš je. Už 
se nevrátili, protože:

Napiš nebo označ správnou odpověď:

A) Měli sen, aby to nedělali.

B) Měli příkaz od vojáků.

C) Už se jim nechtělo vracet.

10. Izraelský král Herodes měl strach, že malý 
Ježíš ho připraví o vládu a trůn. Proto vydal 
příkaz a

Napiš nebo označ správnou odpověď:

A) nechal vystěhovat ze země všechny rodiny 
s malými chlapci

B) nechal zabít všechny chlapce do dvou let

C) vzal do svého paláce všechny chlapce do dvou 
let a vycvičil je na vojáky

11. Anděl přikázal Josefovi, aby ihned z Betléma 
odešli a tím zachránili Ježíškovi život. Kam 
odešli?

Napiš nebo označ správnou odpověď:

A) do Palestiny

B) do Jordánska

C) do Egypta

12. Na putování Tří králů dodnes vzpomínáme 
a jejich svátek slavíme?

Napiš nebo označ správnou odpověď:

A) 6. prosince

B) 6. ledna

C) 6. května

Otázky do Tříkrálového kvízu pro Vás připravili Růžena a Josef Maštalířovi.
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VÁNOCE MINULÉHO STOLETÍ
oknem na dobytek. Když se utrhla krá-
va nebo se něco stalo ve chlévě, zjistili 
to rodiče brzy, právě tímto okénkem.

O  Štědrém dnu starší děti pomá-
haly strojit stromek a balit dárky pro 
menší sourozence.

Ty ještě věřily v  Ježíška, tak aby 
měli překvapení. Stromeček se zdo-
bil papírovými řetězy, jablíčky, oříš-
ky a  zabalenými cukrovinkami, které 
jsme s maminkou pekly. Také tam byly 
svíčky, prskavky až později. Stromeček 
přinesli starší sourozenci na chod-
bu po večeři a zazvonili. Než přiběhly 
malé děti, utekly se schovat. Pod stro-
mečkem byly věci na oblečení, které 
nám posílali příbuzní z Prahy. Hračky 
dostávaly jen ty nejmenší děti.

Jednou jsem dostala krásné kost-
kované šaty, v kterých jsem druhý den 
vyběhla na náves, abych se pochlu-
bila ostatním dětem. Šaty jsem však 
hned roztrhla, jak jsem se v nich sna-
žila přelézt zábradlí u  rybníka. Když 
vznikla nějaká hádka ohledně toho, 
co kdo dostal, tatínek odepnul pásek 
a  udělal okamžitě pořádek. Nesměly 
jsme si závidět.

Štědrý večer zakončila půlnoční 
mše svatá, kam šla společně celá naše 
rodina. Tyto časy nebyly lehké, ale vel-
mi ráda na ně vzpomínám.

Cítili jsme navzájem přítomnost 
svojí i Boží a toho v dnešním době je už 
těžké dosáhnout.

Podle vyprávění paní Růženy Maštalířové

Narodila jsem se v třicátých letech 
v obci Radkovice u Hrotovic. Byli jsme 
sedláci, moji rodiče měli hospodářství 
s krávami, koňmi, drůbeží a polnost-
mi. Byla jsem třetí z celkem deseti dětí. 
Větší děti pomáhaly v  hospodářství 
i s menšími sourozenci, ale nežili jsme 
si špatně, měly jsme všechno co v

té době bylo k životu zapotřebí.

Adventní doba, tak jako i  Váno-
ce byly prožívány hlavně křesťansky. 
V době adventní jsme chodili všichni, 
včetně malých dětí, každé ráno na ro-
ráty do kostela. Bývaly brzy ráno, už 
v  šest, abychom potom mohli jít děti 
do školy a dospělí po své práci. Necho-
dily jen děti, které dojížděly do školy 
jinam, ty by to nestihly. V radkovickém 
kostele Čtrnácti svatých pomocníků 
jsem chodívala na kůr za strýčkem, 
který hrál na varhany.

Celý Štědrý den se rodina pos-
tila, všechny děti chtěly vidět zlaté 
prasátko. Odpoledne obešel tatínek 
celý dům i chlévy s lahvičkou svěcené 
vody a všude s ní požehnal. Před ve-
čeří jsme se pomodlili radostný růže-
nec a také za to, abychom se další rok 
všichni ve zdraví a  Božím požehnání 
sešli. K večeři se podávala čočková po-
lévka. Druhé jídlo byla vánočka a  čaj. 
Tatínek rozlámal vánočku a dal všem 
zvířatům, které jsme měli. Z kuchyně 
do chléva se dalo podívat malým pro-
skleným okýnkem. Okno bylo vsazeno 
ve velmi silné zdi, proto každou chvíli 
některé z dětí leželo na zdi a dívalo se 
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POZVÁNKY 
NA PLÁNOVANÉ SPOLEČENSKÉ AKCE V OBCI:

Leden 2019
05.01.2019 – Výroční schůze SDH Rešice
19.01.2019 – Šipkový turnaj o putovní pohár starostky obce

Únor 2019
02.02.2019 – Sportovní ples
10.02.2019 – Dětský karneval
Masopustní průvod po obci

SPOLEČENSKÁ KRONIKA ZA OBDOBÍ 
ŘÍJEN – PROSINEC 2018

Oslavili jsme……
Významná životní jubilea oslavili naši spoluobčané, kterým srdečně ještě 
jednou blahopřejeme:

Novotná Marie 75 let  (14.10.)
Hájková Stanislava 70 let  (31.10.)
Maštalíř Josef 90 let  (10.11.)
Veselá Emílie 65 let  (12.11.)
Veselý Bohumil 70 let  (19.12.)
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